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Betreft: Schriftelijke vragen - Herhaaldelijk maaien plantsoenen ondanks droogte 
 

Geacht college,  

 

Ons bereiken herhaaldelijke signalen dat in Wittenvrouwenveld plantsoenen sinds april bijna 

wekelijks gemaaid worden, ondanks de aanhoudende droogte.1 Deze zijn in eigendom van dan wel 

in beheer bij de gemeente. Het meermaals maaien is door bewoners gemeld bij de gemeente en het 

stuk groen is aangemeld als zelfbeheer,2 maar hier is tot op heden geen gevolg aan gegeven door de 

gemeente. Dit getuige het opnieuw maaien op 21 mei jl. Dit leidt dan ook tot de volgende vragen. 

 

1) Het stuk groen is de afgelopen tijd meermaals gemaaid, ondanks de aanhoudende droogte. 

Dat wekt bevreemding, daar de aanwezige beplanting door het gebrek aan water niet hard 

groeit. Kan uw college verklaren waarom dit soort plantsoenen meermaals gemaaid wordt? 

Vindt dit soort maaiacties door heel Maastricht plaats, ook onder dit soort omstandigheden? 

2) Bovendien is het momenteel bloeiseizoen voor planten, waaraan insecten zich laven middels 

aanwezig nectar. Plantsoenen veelvuldig, drastisch vliegensvlug maaien, is nefast voor de 

biodiversiteit. Hiervoor is de actie ‘maai minder’ opgezet.3 Uw college kan er ook voor kiezen 

om een ecologisch maaibeleid toe te passen en gedeeltelijk te maaien. Dit kan gepaard gaan 

met sinusbeheer,4 waarbij circa 40 procent van de vegetatie blijft staan en er wordt gewerkt 

met slingerende maaipaden. Dit zou bovendien aansluiten bij de ambities in het 

coalitieakkoord dat uw college mogelijk maakt. Niet voor niets spreekt dat van het 

‘vergroenen van de hele stad, met bijzondere aandacht voor het centrumstedelijke gebied 

en biodiversiteit’.5 Bovendien dong uw college in het verleden mee naar de titel 

‘bijvriendelijkste gemeente’.6  

 

 

                                                           
1 Zie beeldmateriaal in bijlage. 
2 https://www.gemeentemaastricht.nl/afval-en-milieu/zelfbeheer.  
3 https://maaiminder.nl/.  
4 Schriftelijke vragen Partij voor de Dieren: Razendsnel wegmaaien grasland Jekerpark, 2022.12712, 20 juni 2022. 
5 Coalitieakkoord 2022-2026, p. 18.  
6 https://www.stad-en-groen.nl/article/38450/welke-gemeente-wordt-bijvriendelijkste-van-2022.  
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Hoe kijkt uw college aan tegen een ecologisch maaibeleid? Is uw college de mening 

toegedaan dat dit naadloos aansluit op de gestelde ambities in het coalitieakkoord? Zo ja, 

waarom en wat is daarvan het gevolg voor uw college? Zo nee, waarom niet en hoe 

verhoudt dat zich tot uw ambities hieromtrent?  

3) Ecologisch bermbeheer heeft ook voordelen omtrent het afvoeren van water. Indien bij 

traditioneel maaien het maaisel blijft liggen, zal dit mettertijd opeenstapelen. Dat kan ertoe 

leiden dat binnen 5 tot 10 jaar de berm hoger komt te liggen dan de weg en dat het water 

niet meer van de weg afgevoerd wordt. De afgegraven grond en het organisch materiaal 

moeten afgevoerd worden. Dat is een heel dure kostenpost. Gelet op het coalitieakkoord, 

dat spreekt van ‘het tegengaan van hoogwaterproblematiek’ en ‘het opnemen van water 

bevorderen’,7 zou ecologisch bermbeheer een uitkomst bieden. Denkt uw college dat 

waterafvoer in de gemeente beter zou functioneren als er een ecologisch bermbeheer 

toegepast wordt? Is uw college de mening toegedaan dat dit naadloos aansluit op de 

gestelde ambities in het coalitieakkoord? Zo ja, waarom en wat is daarvan het gevolg voor 

uw college? Zo nee, waarom niet en hoe verhoudt dat zich tot uw ambities hieromtrent? 

4) Onlangs is uw college weer begonnen met het spuiten tegen de eikenprocessierups, 

ondanks eerdere vragen hierover van ondergetekende.8 Laat nou een bloemrijk plantsoen, 

verkregen door een ecologisch maaibeleid, meer leefruimte bieden voor natuurlijke vijanden 

van de eikenprocessierups.9 Onderzoeken uit de gemeentes Ede en Rheden wijzen uit dat in 

een omgeving met een rijke variatie aan wilde planten en diersoorten, de rupsen veel 

minder talrijk worden dan op plekken langs strak gemaaide wegbermen. Dit zorgt dus niet 

alleen voor een natuurlijker evenwicht; uw college dient bovendien niet langer gif te spuiten 

in woonwijken. Ook dit sluit aan bij de ambities van het coalitieakkoord om in te zetten op 

de biodiversiteit. Ziet uw college in het bestrijden van de eikenprocessierups een 

meerwaarde in het toepassen van een ecologisch bermbeheer? Is uw college de mening 

toegedaan dat dit naadloos aansluit op de gestelde ambities in het coalitieakkoord? Zo ja, 

waarom en wat is daarvan het gevolg voor uw college? Zo nee, waarom niet en hoe 

verhoudt dat zich tot uw ambities hieromtrent? 

5) Door bewoners zijn bij de gemeente meerdere signalen afgegeven omtrent het veelvuldig 

maaien en door hen is ook verzocht om de locatie in zelfbeheer te nemen.10 Hierdoor 

kunnen Maastrichtenaren samen met buren of alleen een stuk openbaar groen in beheer 

nemen en opfleuren. Dit geeft de straten immers meer kleur en trekt vogels, vlinders en 

bijen aan. Voordat dit kan plaatsvinden, dient de locatie eerst aangemeld worden bij de 

gemeente. In casu hebben bewoners dat gedaan, maar men geeft aan dat er intern nooit 

doorgepakt is om dit daadwerkelijk in zelfbeheer te geven. Dat wekt bevreemding, daar dit 

niet alleen de biodiversiteit en participatie kan bevorderen maar ook kostenbesparend zou 

zijn voor de gemeente. Niet voor niets zet het coalitieakkoord in op een ‘nieuwe opzet van 

participatie met de buurt binnen het gebiedsgericht werken’ en ‘burgerparticipatie te 

stimuleren’.11 Kan uw college verklaren waarom er in casu nooit doorgepakt is om het 

plantsoen in zelfbeheer te geven aan bewoners? Vindt uw college dat dit aansluit bij de 

gestelde ambities om de biodiversiteit en participatie te vergroten?  

                                                           
7 Coalitieakkoord 2022-2026, p. 18.  
8 Schriftelijke vragen Partij voor de Dieren: Gebruik bestrijdingsmiddelen Xentari en lijmbanden aan banden, 2022.11078, 
10 mei 2022. 
9 https://www.vogelbescherming.nl/actueel/bericht/natuurlijke-vijanden-van-de-eikenprocessierups.  
10 https://www.gemeentemaastricht.nl/afval-en-milieu/zelfbeheer. 
11 Coalitieakkoord 2022-2026, pp. 16 en 19.  
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Zo ja, waarom en hoe verhoudt dat zich tot het coalitieakkoord? Zo nee, waarom niet en wat 

is daarvan het gevolg voor uw college? 

6) Bijna al het groen in de openbare ruimte komt in aanmerking voor zelfbeheer. Toch kan het 

zijn dat uw college de mening toegedaan is dat dit stuk daarvoor niet geschikt is. Bewoners 

hebben aangegeven dat het veelvuldig maaien anders moet, en dat er bomen bij geplant 

zouden kunnen worden op het perceel. Hoe denkt uw college over dit verzoek? Wil uw 

college gehoor geven aan de oproep om het maaibeleid anders in te richten en bomen te 

planten op dit perceel? Zo ja, op welke termijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Gaarne beantwoording binnen de daarvoor geldende termijn. 

 

Hoogachtend, 

 

Jules Vaessen   

 

Partij voor de Dieren  

 

Bijlage 
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